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Onderstaand treft u de beantwoording aan van de schriftelijke vragen die uw fractie gesteld heeft. U 
heeft ter inleiding van uw vragen het volgende naar voren gebracht:  

 
“Het is goed om te lezen dat er een energietoeslag komt voor mensen die in de problemen komen 
door hoge energiekosten. Op de website van Sociale Zaken Maastricht Heuvelland is te lezen 
(bezocht op 8 april) dat het nog onduidelijk is wie er precies voor deze extra toeslag in aanmerking 
komt (https://www.socialezaken-mh.nl/actueel/nieuws/energiebelasting-en-energietoeslag-voor-
mensen-die-de-problemen-komen-door-hoge). Omdat in onze stad een aanzienlijk deel van jongeren 
en studenten in monumentale en slecht geïsoleerde panden woont, zijn wij er bang voor dat deze 
doelgroep hard geraakt zal worden door de stijgende prijzen. In de pers lazen we dat de 
rijksoverheid gemeenten adviseert om jongeren en studenten uit te sluiten van deze toeslag. Daarom 
hebben we een aantal vragen.” 
 

Vooraf 
De energietoeslag is eenmalig en alleen bedoeld voor het jaar 2022. Voor het verstrekken van de 
eenmalige energietoeslag wordt gebruik gemaakt van het instrument categoriale bijzondere bijstand. 
Hiervoor is bewust gekozen om de toeslag op deze manier snel te kunnen verstrekken en de 
uitvoeringskosten te beperken. Deze energietoeslag heeft mede tot doel het beroep op de individuele 
bijzondere bijstand vanwege hoge energiekosten deels te voorkomen en hiermee de druk op 
gemeenten te verlichten. 
 
Vraag 1: 
Klopt het dat er een advies van de rijksoverheid aan de gemeente is om jongeren en studenten niet 
in aanmerking te laten komen voor deze toeslag?  
 
Antwoord 1: 
Ja. Er wordt door de rijksoverheid aanbevolen om de energietoeslag alleen toe te kennen aan 
zelfstandige huishoudens. Voor 18-, 19- en 20-jarigen geldt dat zij voor de energiekosten een beroep 
kunnen doen op de ouders. Deze hebben een wettelijke onderhoudsplicht. Studenten jonger dan 27 
jaar die aanspraak kunnen maken op studiefinanciering (WSF 2000) zijn op grond van artikel 13 van 
de Participatiewet al uitgesloten van het recht op algemene bijstand. De woonsituatie van studenten 
is zeer divers, ook voor wat betreft de energiekosten. Vanwege deze diversiteit is voor deze 
doelgroep de individuele bijzondere bijstand een geschikter instrument dan de categoriale bijzondere 
bijstand.  
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Vraag 2: 
Deelt het college de mening dat het belangrijk is om jongeren en studenten die te maken hebben met 
hoge energiekosten ook te compenseren? 
 
Antwoord 2: 
Nee. Zoals aangegeven in antwoord 1 geldt dat jongeren een beroep kunnen doen op de ouders en 
studenten mogelijk voor individuele bijzondere bijstand in aanmerking komen.    
 
Vraag 3: 
Herkent het college signalen dat jongeren en studenten zich zorgen maken over de hogere 
energiekosten? 
 
Antwoord 3: 
Ja. De Landelijke Studentenvakbond heeft bijvoorbeeld over deze zorgen al eerder bericht op 21 
maart 2022.  
 
Vraag 4: 
En dat zij het als oneerlijk beschouwen als zij geen compensatie zouden krijgen?  
 
Antwoord 4:   
Ja. Zie antwoord vraag 3.  
  
Vraag 5: 
Ziet het college in dat jongeren en studenten hierdoor extra moeten lenen en nog dieper in de 
schulden terecht komen? 
 
Antwoord 5: 
Deze signalen hebben ons niet bereikt. Uiteraard zijn wij hier wel alert op. 
 
Vraag 6: 
Op basis waarvan beslist men wie er wel of niet in aanmerking komt voor deze toeslag? Welke 
procedures gelden? 
 
Antwoord 6:  
De gemeente heeft de bevoegdheid om in 2022 een eenmalige energietoeslag toe te kennen aan 
huishoudens met een laag inkomen; het betreft dus geen verplichting. Het feit dat de eenmalige 
energietoeslag onderdeel uitmaakt van de bijzondere bijstand, geeft beleidsvrijheid ten aanzien van 
de vormgeving. De Rijksoverheid hecht wel veel belang aan een landelijke uniforme uitvoering van 
de energietoeslag. Daarom is er door het ministerie van SZW en VNG een richtlijn opgesteld met 
betrekking tot de doelgroep en het uit te keren bedrag. Hier wil het college bij aansluiten door op 
korte termijn aanvullende beleidsregels vast te stellen.  
 
Vraag 7: 
Kunnen we erop rekenen dat in Maastricht jongeren en studenten met hoge energiekosten ook voor 
deze toeslag in aanmerking komen?  

 
Antwoord 7: 
Zie antwoord 1. 
 
Vraag 8:  
Welke maatregelen neemt het college, los van het kabinetsbesluit, om energiearmoede tegen te 
gaan?  
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Antwoord 8: 
De gemeente, woningcorporaties en huurdersbelangenverenigingen in Maastricht maken al enige 
jaren prestatieafspraken. Een van de onderdelen van deze prestatieafspraken betreft het thema 
betaalbaarheid. Hierbij wordt het gebruik van financiële voorzieningen in het kader van de 
armoedebestrijding gestimuleerd. Dit om de financiële positie van inwoners te verbeteren.  
 
Vraag 9: 
Heeft het college zicht op de energielabels van panden in de kamergewijze verhuur? 
 
Antwoord 9:  
Het college heeft zicht op de energielabels van panden in de kamergewijze verhuur van de sociale 
woningcorporaties. Het college heeft geen volledig zicht op de energielabels van de particuliere 
verhuurders. Op korte termijn zit dit er niet in, maar het blijft echter een wens om over deze 
gegevens te beschikken. Deze data kunnen bijvoorbeeld worden gebruikt ten behoeve van het 
gemeentelijk duurzaamheidsbeleid.    
 
Vraag 10: 
Welke plannen zijn er om kamers en studio’s te verduurzamen? Welke stappen worden er 
ondernomen om dit met de woningcorporaties op te pakken? 
 
Antwoord 10:  
Zoals in antwoord 8 aangegeven maakt de gemeente al enige jaren prestatieafspraken met de 
woningcorporaties en huurdersbelangenverenigingen. Een van de onderdelen van deze 
prestatieafspraken betreft het thema duurzaamheid. De gemeente, woningcorporaties en 
huurdersorganisaties voelen samen de verantwoordelijkheid om klimaatverandering tegen te gaan. 
De woningcorporaties werken in lijn met de Aedesdoelstelling toe naar een C02-neutrale 
woningvoorraad in 2050. Zij verduurzamen jaarlijks forse aantallen woningen, realiseren zeer 
energiezuinige gasloze nieuwbouw en maken de voorraad gereed voor aansluiting op een 
(collectieve) warmteoplossing (gasloos of all-electric). Om de slagkracht op het gebied van 
duurzaamheid te vergroten trekken corporaties, huurdersorganisaties, netbeheerders en gemeente 
de komende jaren samen op bij het concreet maken van de warmtestrategieën op wijkniveau en het 
aanvragen van beschikbare subsidies.  
 
Vraag 11: 
Hoe kunnen kamers in de private verhuur verduurzaamd worden? Welke middelen heeft de 
gemeente hiervoor?  
 
Antwoord 11: 
De gemeente heeft geen middelen om kamers in de private verhuur te verduurzamen. Dit is aan de 
particuliere huiseigenaren zelf. 
 

 


